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V roce 2008 zainvestovalo město Opočno lokalitu Ořechová 
v Podzámčí, která byla určena k výstavbě rodinných domů. 
V této lokalitě bylo vytvořeno 36 stavebních pozemků, které 
jsou k dnešnímu dni prodány, a lokalita je zastavěna novými 
rodinnými domy. 
 Vzhledem k tomu, že se na městský úřad stále obracejí zá-
jemci o pozemky pro výstavbu rodinných domů v Opočně 
a město má zájem na dalším rozvoji a příchodu nových oby-
vatel, kteří přispějí k rozvoji obce, zabývalo se město Opočno 
dalšími možnostmi. Podle platného územního plánu města 
Opočna je na našem území města několik lokalit určených mj. 
i pro bytovou výstavbu. Jedna je v lokalitě Podzámčí, pracov-
ně nazvána Ořechová II (naproti stávající lokalitě Ořechová), 
další lokality jsou mezi Dobrušskou ulicí, sportovní zónou 
a budoucí trasou obchvatu, mezi chatovou oblastí u Brou-
maru a Zárybnicí, v lokalitě Pod Oborou (nad Švamberkem) 
a v oblasti Dubina. Všechny tyto lokality jsou buď čistě obytné, 
smíšené nebo rekreační s podmíněným využitím pro výstavbu 
rodinných domů. 

 Město Opočno zvažovalo a prověřovalo řadu možností, ke 
které z těchto lokalit se přiklonit a začít řešit její přípravu pro 
výstavbu. Jedním z hlavních kritérií je ale vlastnictví pozem-
ků. Město Opočno je jediným vlastníkem pozemků v lokalitě 
Ořechová II, a proto se v tuto chvíli rozhodlo právě pro toto 
území. Byla zpracována studie zastavitelnosti této lokality, 
která ukázala kapacitu území a předběžný odhad nákladů na 
tyto investice. Lokalita Ořechová II by měla nabídnout cca 50 
pozemků pro výstavbu rodinných domů. Je zde pamatováno 
i na místa pro doplňkovou infrastrukturu. Dále bude nezbytné 
řešit odclonění této lokality od průmyslové zóny na Vodětíně 
a zřejmě i od hlavní komunikace. Lokalita by měla být připra-
vena pro výstavby, včetně vybudování vodovodního řadu, ka-
nalizačního řadu, rozvodů nízkého napětí, rozvodů zemního 
plynu a veřejného osvětlení. Vybudovány budou i zpevněné 
místní komunikace.
 Je nutné podotknout, že tyto investice budou v řádech de-
sítek milionů, ale přesto chce město připravit lokalitu, která 
bude cenově dostupná jak pro stávající občany města Opočna, 
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tak pro případné nové zájemce z bližšího či vzdálenějšího oko-
lí. Cena pozemků nebyla zatím stanovena, ale dle předběžných 
odhadů nákladů na zasíťování lokality se dá prodejní cena po-
zemků předjímat na cenové úrovni 600 až 800 Kč/m2. Bude se 
také muset počítat se změnou právních předpisů, které nám 
nařizují připočítání příslušné sazby DPH k prodejní ceně po-
zemků, což v případě Ořechové I nebylo. Jedná se ale   opravdu 
pouze o předběžný odhad. 
 Pro město Opočno je v tuto chvíli velice důležité, aby získalo 
představu o reálném zájmu o tyto pozemky. Tento zájem bude 
jedním z hlavních kritérií pro rozhodnutí zastupitelstva o této 
investici. Proto prosíme všechny vážné zájemce, kteří by měli 
zájem o pozemek v této lokalitě, aby se zapsali (písemně, osob-
ně nebo e-mailem) do nezávazného seznamu zájemců o tyto 
pozemky. Přepokládaný termín realizace tohoto záměru je rok 
2017–2018. 
 Studie zastavitelnosti území je k dispozici k nahlédnutí na 
odboru majetku a rozvoje města u paní Rohlenové. Své dota-
zy a případné žádosti o zapsání do seznamu zájemců můžete 
zasílat paní Rohlenové na e-mail rohlenova@mu.opocno.cz, 
mob. 724 817 841, tel. 494 669 637.
 Situační výkres studie tohoto území je k nahlédnutí na 
webových stránkách města Opočna www.opocno.cz nebo 
v informačním centru. Město Opočno připravuje i informační 
kampaň, která podpoří prodej pozemků v Opočně. 
 Šárka Škrabalová, starostka

z jednání  rady —

Rada města Opočna č. 40/2016 a 41/2016

 − Rada města schválila zveřejnění záměrů na prodej bytových jednotek 
ve vlastnictví města. Jedná se o tyto byt. jednotky: 
– Byt. jednotka č. 623/4 v Dobrušské ul., prodejní cena 500.000 Kč.  
– Byt. jednotka č. 622/10 v Dobrušské ul., prodejní cena 520.000 Kč.  
– Byt. jednotka č. 641/5 v Mírové ul., prodejní cena 450.000 Kč.

 − Rada města schválila: 
– Podání žádosti do programu rozvoje venkova Ministerstva zeměděl-
ství ČR na obnovu kapličky v Čánce. 
– Podání žádosti do grantového programu Škoda Auto na zřízení 
bezbariérového WC v budově ZŠ čp. 313. 

 − Rada města odsouhlasila navržené řešení na dostavbu zimního stadio-
nu. Studie dostavby byla předložena zastupitelům.

 − Rada města odsouhlasila navržené řešení lokality pro bydlení Ořechová 
2 v lokalitě Podzámčí. Tato studie byla předložena zastupitelům k další-
mu projednání. Rada navrhla zařadit do návrhu rozpočtu pro rok 2016 
částku 350.000 Kč pro zpracování projektové dokumentace pro územní 
a stavební řízení. 

 − Rada města doporučila zařadit do rozpočtu na rok 2016 částku cca 
20.000 Kč na zpracování studie průmyslové zóny.

 − Rada města schválila předložené zadání zakázky na akci „Oprava mos-
tu, kamenný most Švamberk“. 

 − Rada města schválila uzavření příkazních smluv týkajících se projektu 
„Osmimístný dopravní automobil pro JPO Opočno“ (výjezdová jednot-
ka požární ochrany).

 − Rada města schválila podání žádostí o dotace z nadace ČEZ na dětské 
hřiště v Podzámčí a na zeleň u připravované obytné zóny Ořechová II.

 − Rada města schválila konání cyklistických závodů v Opočně East Bo-
hemia Tour zařazených do kalendáře světového poháru mezinárodní 
cyklistické unie UCI a amatérského hobby maratonu Grand Prix Králo-
véhradeckého kraje. Závody by se měly konat 10. 9. 2016. Město Opočno 
bude spolupořadatelem těchto závodů.

 − Rada města rozhodla o ponechání lesa v Lišťovině v kategorii lesa hos-
podářského.

 
z jednání zastupitelstva —

Zastupitelstvo města Opočna č. 10/2016

 − Zastupitelé města odsouhlasili pokračování v jednání s případnými 
zájemci o investice v průmyslové zóně v Opočně. Konkrétní podmínky 
budou řešeny ve smlouvách, které budou předmětem dalších jednání 
a budou předloženy zastupitelstvu k projednání.

 − Zastupitelstvo města odsouhlasilo, aby byla zóna Ořechová II, která je 
platným územním plánem určena k zastavění mj. i objekty pro rekreaci 
či rodinnými domy, dále připravována pro budoucí případné zasíťování. 
Forma zainvestování této zóny bude předmětem dalších jednání.

 − Zastupitelstvo města schválilo rozpočet města pro rok 2016 tak, jak byl 
vyvěšen na úřední desce městského úřadu dne 26. 2. 2016. Schválený 
rozpočet města Opočna na rok 2016 je schodkový, schodek je kryt zapo-
jením zůstatku na běžném účtu z minulých let. 

 − Zastupitelstvo města schválilo smlouvy o  poskytnutí příspěvků na pro-
voz pro rok 2016 svým příspěvkovým organizacím. Jedná se o příspěvky 
pro Základní školu Opočno, Mateřskou školu Opočno, Základní umě-
leckou školu a Sociální služby Města Opočna.  

 − Zastupitelstvo města schválilo smlouvy o dotacích pro Divadelní spolek 
Opočno, Spolek Opočenská beseda, Tělovýchovnou jednotu Spartak 
Opočno, Sportovní klub HC Opočno, z.s., SH ČMS – Sbor dobrovol-
ných hasičů Čánka a SH ČMS – Sbor dobrovolných hasičů Opočno. 

 − Žádost TJ Sokol o poskytnutí dotace pro rok 2016 bude předložena za-
stupitelům k projednání na příštím jednání. Důvodem jsou probíhající 
jednání o odkoupení pozemků pod zimním stadionem a nabídka po-
zemků v budoucí sportovní zóně. V návrhu rozpočtu města je připrave-
na pro TJ Sokol částka na dotaci ve výši 220.000 Kč.

 − Zastupitelstvo města schválilo poskytnutí dotace společnosti Technické 
služby města Opočna, s.r.o., na provoz koupaliště a kempu v roce 2016 
ve výši 1,226.800 Kč. 

 − Zastupitelstvo města schválilo postup jednání ve věci odkoupení 
pozemků pod zimním stadionem v Opočně: 
– Město Opočno nabídne TJ Sokol uzavření kupní smlouvy na pozemky 
pod zimním stadionem (o výměře 3.562 m2), a to za odhadní cenu, která 
byla stanovena znalcem na 157 Kč/m2 + náklady spojené s převodem. 
– Město Opočno přizve TJ Sokol k jednáním při zpracování studie na 
sportovní zónu a nabídne TJ Sokol pozemky v této zóně ve stejné výmě-
ře, jako jsou pozemky pod zimním stadionem, tj.: 3.562 m2 za cenu, za 
kterou město tyto pozemky vykoupilo (130 Kč/m2).  
– Město Opočno je připraveno podpořit dotací činnost TJ Sokol 
Opočno. V návrhu rozpočtu pro rok 2016 je částka pro tento účel ve 
výši 220.000  Kč.

 − Zastupitelstvo města schválilo uzavření darovací smlouvy na „Bronzový 
odlitek č. I. představující bustu malíře Františka Kupky, autor: Jan B. K. 
Vlach s možným autorským podílem Františka Kupky, výška 36–37 cm, 
včetně Certifikátu autenticity I.“, kterou je dílo darováno francouzskému 
městu Puteaux. Mgr. Renáta Černá, tajemnice MěÚ Opočno
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 zprávy  nejen  z  radnice  —

Č P .  2

Jedním z témat, o nichž se mluvilo na veřejném jednání zastupitel-
stva, byla otázka budoucnosti čp. 2. Jedná se o objekt bývalého sou-
du (později zámecké vinárny) na Trčkově náměstí, který je v majetku 
města a jehož vnitřní stav je nutno řešit, nejlépe s maximálním využi-
tím dotací z evropských fondů.
 Vedení města má zájem tento objekt vrátit do života, a proto jedná 
s firmou Dabona, která se specializuje na administraci projektů s po-
dílem dotací a město s ní má dlouhodobě dobré zkušenosti.
 Z jednání vedených mezi městem a Dabonou vyplynulo především 
to, že letošní rok není pro možnost získání dotací na tuto památku 
rokem posledním. Proto máme čas vše řádně připravit. V minulosti 
byla zhotovena studie, která je však pro možnost získání dotace nevy-
hovující – většina z navrhovaných provozů neodpovídá stanoveným 
podmínkám. Proto je naším prvořadým zájmem získat přesné a ko-
rektní informace, na jaké účely lze čerpat finanční prostředky z do-
tčených dotací, aniž bychom riskovali vracení části (v horším případě 
i celé) dotace. O výsledcích jednání a postupu prací na tomto objektu 
budeme veřejnost informovat.  Marian Slodičák, místostarosta

rOz P O Č e t  P rO  rO k  2 016  j e  s c h vá l e N

Dne 14. 3. proběhlo jednání zastupitelstva města, jehož stěžejním bo-
dem bylo schvalování rozpočtu města pro rok 2016.
 Rozpočet byl schválen. Jak bylo předesláno na veřejném jednání 
zastupitelstva města, projektů je celá řada. Mezi uvažované projekty 
patří koordinace spolupráce na přípravě obchvatu města, revitaliza-
ce areálu nemocnice, dostavba zimního stadionu, průmyslová zóna 
v Podzámčí, příprava stavebních pozemků pro rodinné domy Ořecho-
vá II, uvažovaná rekonstrukce čp. 2 a další.
 Nejblíže k realizaci je znovuzprovoznění areálu bývalé nemocnice. 
Po dlouhých jednáních je připraven seznam aktivních zájemců o vy-
užití uvolněných budov. Oživení areálu bude pro Opočno znamenat 
vytvoření nových pracovních míst a současně i příliv návštěvníků 
města. Partnerem pro první kolo jednání je městu Česká spořitelna, 
a.s., která má s realizací obdobných projektů bohaté zkušenosti a má 
reference z projektů z celé republiky. Je garantem, že všichni zájemci 
budou mít silné ekonomické zázemí a dlouhodobé zkušenosti s provo-
zem obdobných zařízení v ČR.  
 Dalším diskutovaným tématem byla rekonstrukce budovy čp. 2. 
Jedná se o akci v řádu desítek milionů korun a je třeba pečlivě zvážit, 
zda jsme schopni splnit přísně definovaná kritéria dotačního titulu 
„Revitalizace vybraných památek“. Již dnes jasně víme, že vypracova-
ná studie Ing. arch. Lábuse uvedená kritéria nesplňuje, a proto jedná-
me se společností Dabona, s. r. o., jak aktivně využít tohoto dotačního 
titulu a celý proces efektivně zvládnout v rámci možností rozpočtu 
města. 
 Shoda napříč zastupitelstvem panovala v otázce výstavby obchvatu 
města. Jeho realizace povede také k využití blízké průmyslové zóny. 
Tyto projekty jsou úzce propojeny, neboť nová pracovní místa vzniklá 
v průmyslové zóně mohou vést k poptávce po bydlení. A proto se zastu-
pitelé rozhodli v Podzámčí připravit novou obytnou zónu Ořechová II.
 Věříme, že se v tomto roce již také podaří uskutečnit nákup pozem-
ků pod zimním stadionem od TJ Sokol. Je to důležité pro to, abychom 
jako zastupitelé mohli dokončit dostavbu zimního stadionu.
 Jak je vidět, projektů je hodně. Všichni si přejeme, aby se jich poda-
řilo zrealizovat co nejvíce. 
 Za finanční výbor Barbora Ležáková, Jaroslav Pultar

O d e Č t y  v O d y

Vážení občané, přiblížil se další termín pravidelného čtvrtlet-
ního odečtu vodoměrů (k 31. 3. 2016), dovolujeme si vás znovu 
požádat o spolupráci a nahlášení stavu vašich vodoměrů pomocí 
odečítacího lístku, který odevzdáte v podatelně městského úřadu 
nebo v kanceláři technických služeb, je možné i zavolat na tel. čís-
la: 494 667 616 a 725 189 385, nebo poslat odečet e-mailem: ma-
chutova@tsmopocno.cz a nebo pomocí formuláře, který najdete 
na našich webových stránkách: www.tsmopocno.cz (nejpozději 
do 10. 4. 2016). Děkujeme.  Zdeňka Machútová, 
 Technické služby města Opočna, středisko AQUA

ObNOveNí PrOvOzu autObusOvé liNky 
Praha – deštNé v Orlických hOrách

Dovolujeme si vás informovat o obnovení provozu víkendové au-
tobusové linky Praha – Hradec Králové – České Meziříčí – Opoč-
no – Dobruška – Olešnice v O. h. – Deštné v O. h.
 Linku, která byla zrušena společností Arriva v prosinci 2015, 
obnovujeme v téměř nezměněné podobě – tedy se spoji v pátek 
odpoledne z Prahy (odjezd z ÚAN Florenc ve 14:30, příjezd do 
Opočna v 16:47) do Orlických hor a v neděli večer zpět (odjezd z 
Opočna 19:03, příjezd na Černý most 21:05). 
 Obnovená linka poprvé vyjela v pátek 4. března. Vzhledem 
k tomu, že linka bude provozována na komerční riziko doprav-
ce, pouze s drobným přispěním většiny obcí, nikoli plnou dotací 
krajského úřadu, je pro její budoucí fungování rozhodující zájem 
cestující veřejnosti. 
 S dotazy a náměty ohledně této linky se neváhejte obrátit 
na e-mailovou adresu info@kukabus.cz, či telefonicky na čísle  
602 357 897. Autobusová doprava Jan Kukla

z á h O N  N a  k u P k O v ě  N á m ě s t í

Záhon by se měl stát cestou vedoucí k vytvoření vztahu k místu. 
K místu, které je krásné a které by se mělo stát součástí našeho života. 
Tak byl vysvětlen hlavní cíl změn, které se chystají v parčíku na Kup-
kově náměstí. Místo by se mohlo přiblížit nejen našim občanům, ale 
stalo by se i součástí nabídky pro turisty. 
 Výhodou je, že záhon by zdaleka nebyl jednoúčelový. Nabízí se 
hned několikeré využití:
– Připomenutí zahradníků s Opočnem spojených. Před dvěma sty 
lety bylo slavnostně vysvěceno nově upravené údolí pod zámkem. 
Na počest svého zakladatele Rudolfa Josefa ml., knížete Colloredo-
-Mansfelda, bylo pojmenováno Rudolfovo údolí.
 „Údolí bylo upraveno dle návrhu tehdejšího zahradníka Václava 
Exnera, od té doby se v knížecích službách vystřídali další zahradní-
ci, posledním byl Bohumil Valla. Ten se staral nejen o park, ale také 
o zeleň ve městě, záhon by nesl jeho jméno. Tuto možnost jsme kon-
zultovali s Ing. Ivanou Šafářovou, dcerou Bohumila Vally. Myšlenka 
ji potěšila, na realizaci se chce sama podílet. Způsob pomoci je zatím 
v jednání,“ prozradil možnosti, které jsou před námi, nositel myšlen-
ky Jiří Králíček.
– Spolupráce s Puteaux. Barvy záhonu by připomínaly přátelství 
měst Opočna a francouzského Puteaux. „Pro“ mluví i skutečnost, že 
Francie je nám barvami blízká – záhon by se tak nesl v kombinacích 
modré, bílé a červené. Na jednání zastupitelstva představila Ing. Hla-

Odečítací formulář naleznete na konci vydání.

s tav e b N í  P O z e m k y  v  l O k a l i t ě 
O ř e c h O vá  i i  –  P r ů z k u m  z á j m u

Prosíme všechny vážné zájemce, kteří by měli zájem o pozemek 
v této lokalitě, aby se zapsali (písemně, osobně nebo e-mailem) 
do nezávazného seznamu zájemců o tyto pozemky. Přepoklá-

daný termín realizace tohoto záměru je rok 2017–2018. 
e-mail: rohlenova@mu.opocno.cz, 
mob. 724 817 841, tel. 494 669 637.



ročník XIX. (XXVI.) — číslo 4 | strana 4

díková svůj návrh, můžeme se těšit na růže pocházející z Francie, ale 
i typické naše. „Myslím, že je to způsob vzájemného přiblížení, který 
vítáme my i Puteaux. Takovéto připomenutí přátelství je trvalejší než 
jednorázové akce a věřím, že bude bližší většině z nás,“ říká starostka 
Šárka Škrabalová. Starostka zároveň vítá i další cíl záhonu – zesílit 
povědomí o pomníku umučených.

– Pomník umučených – spojení SOKOLŮ, ŠKOLY A SKAUTŮ. 
„Byl původně Tyršovým památníkem, který stál na sokolské zahradě. 
V roce 1946 na něho přibyla tabulka se jmény umučených v 2. světové 
válce, roku 1968 se stěhoval do parčíku na Kupkově náměstí. Od té 
doby se zde scházíme jednou za rok. Tím to pro většinu z nás končí, 
během roku zůstává toto místo nepovšimnuté,“ zaznělo na veřejném 
jednání zastupitelstva. Pokud by se podařilo získat pro myšlenku spo-
lečné péče o záhon základní školu, skauty a sokoly, bylo by to nejen 
projevem úcty obětem války, ale také cestou, jak vytvořit vztah k mís-
tu u dětí. Protože vazba, která vzniká přiložením „vlastní ruky“, je 
nejpevnější. A první jednání se sokoly, skauty a školou jsou slibná, 
myšlence jsou nakloněni. Děkujeme.  (dm)

společenská  kronika  —

v í t á N í   O b Č á N k ů 

První vítání občánků v tomto roce se uskuteční 7. května v Ma- 
riánském kostelíku. Aby rodiče obdrželi k vítání občánků pozvání, 
musí své děti nejdříve přihlásit na matrice a podepsat souhlas se 
zasláním pozvánky na vítání. K zavedení přihlášek jsme museli při-
stoupit poté, kdy vstoupil v platnost zákon o ochraně osobních údajů 
a evidence obyvatel nám už neposkytuje údaje o nově narozených 
dětech. Takže první krok musí uskutečnit rodiče sami, kdy buď za-
jdou na matriku, kde vyplní formulář, nebo si ho stáhnou na webu 
Opočna. Podepsaný souhlas je nutné donést na matriku do 8. dubna 
2016.   Pavlína Kohoutková, správní oddělení  MěÚ Opočno

Dny, týdny, měsíce i léta plynou, ale nikdy nezacelí tu ránu 
bolestivou. Dne 9. dubna tomu bude již 8 let, co zemřel náš 
milovaný dědeček a tatínek, pan Václav Žák. Dne 12. červen-
ce uplyne dlouhých 29 let, co nás navždy opustila naše milo-
vaná babička a maminka, paní Zdeňka Žáková.  
 Stále vzpomínají vnučka Renata Kubecová s manželem 
 a dcera Zdeňka Vašíčková s rodinou.

Dne 21. 4. 2016 uplyne jeden smutný rok od nečekaného 
úmrtí našeho tatínka, dědečka a pradědečka pana Ladislava 
Hrnčíře. Kdo jste ho znali a měli rádi, vzpomeňte na něj spo-
lečně s námi. Eva a Miloš Židíkovi, 
 vnoučata Markéta a Miloš s rodinami

pol i t ické  spek trum —

Analýza: 0,6 miliónu utraceno, výsledek 0,0

Paní starostka a pan místostarosta nás v minulém čísle Opočen-
ských novin informovali o výsledku Analýzy potencionálních 
investorů/provozovatelů u definovaných tří objektů (nemocnice, 
klášter, čp. 2).
 Rádi bychom vám sdělili naše stanovisko (Opočno společně, 
KDU-ČSL), protože jsme od začátku nesouhlasili se zpracováním 
této analýzy.
 Názor opozice je jednoznačný: Je to nehorázné mrhaní veřejný-
mi prostředky, kdy současné vedení vynaložilo 600.000 Kč za 39 
stran dokumentu, který městu nic nového nepřinesl. Tuto práci si 
bylo schopno zajistit naše město samo!
 Naše otázka od začátku zněla: Co podstatného a nového nám 
přinese tato analýza, kromě díry v rozpočtu města? Dále:
 – Nelíbilo se nám, že se od začátku mluvilo jen o jednom zpra-
covateli této analýzy, který pak následně také vyšel z výběrového 
řízení. Přihlásil se jako jediný uchazeč! Standardně se v případě 
jednoho uchazeče výběrové řízení opakuje.
 – Jeden ze tří objektů, na který se zpracovávala analýza (klášter), 
není ve vlastnictví města a vzhledem k probíhajícímu soudnímu 
sporu ani není jisté, zda města bude. Na posouzení tohoto objektu 
se rozhodně neměly veřejné prostředky vynakládat!
 Jak bychom postupovali my? (Za předpokladu, že analýza je 
skutečně nezbytná!)
 Shrňme to do čtyř základních bodů. Výsledky analýzy najdete 
na webové adrese uvedené níže, proto odkazujeme na příslušné 
stránky. Prosíme, nahlédněte do ní:
– 1. Finanční analýza – Bez problémů je stejnou analýzu schopen 
vytvořit náš odbor hospodářsko-správní ve spolupráci s naším 
bankovním ústavem. Tak se to vždy dělalo. Česká spořitelna nám 
vždy vyšla vstříc se zpracováním těchto podkladů zdarma. (Ana-
lýza str. 13–24)
– 2. Detailní analýza dotačních možností – Opět nic nového. Od 
toho máme na městě odbor rozvoje a majetku města, který má 
velmi dobrý přehled o aktuálních a připravovaných dotačních ti-
tulech. Stačí se jen zeptat a důvěřovat lidem z tohoto odboru. Na 
mnoho dotačních titulů jsme současné vedení opakovaně jako 
opozice upozorňovali, i na to, že se může velmi rychle promarnit 
čas, kdy již nebude možné o tyto dotace požádat. (Analýza str. 
25–31)
– 3. Provedení průzkumu trhu potencionálních zájemců – Toto si 
vždy obstarávalo vedení města samo. Nejprve si ale muselo zcela 
jasně vyjasnit, které priority má, co chce dělat, a kam investovat. 
Pak se hledal vhodný zájemce na trhu. (Analýza str. 32–38)
– 4. Závěry a doporučení dalších kroků – Jako lidé znající Opoč-
no navrhujeme, jaké další kroky by město mělo dělat a neustále se 
o to snažíme v desítkách námi navržených projektů. Uveďme si to 
na příkladu čp. 2 (Zámecká restaurace vinárna). 
 Připravili jsme podrobnou studii na využití objektu čp. 2 a upo-
zorňovali na nutnost připravit tento projekt na možnost dotační 
výzvy, které jsou pouze dvě a obě jsou vyhlášeny pouze v tomto 
roce (výše dotace 90 %). I z analýzy jednoznačně vychází, že námi 
zpracované využití (galerie, knihovna, stálá expozice, prostory 
pro komorní akce, kavárna, minipivovar) jsou bez problémů rea-
lizovatelné. Není pravdou, jak píše současné vedení města v Opo-
čenských novinách, že by např. nešel obnovit minipivovar – cituje-
me z analýzy: pokud by sloužil spíše jako muzeum pivovarnictví, 
tj. umožňoval by návštěvnické prohlídky, kdy by návštěvníci viděli 
zblízka postup výroby piva. Po pěti letech, kdy končí udržitelnost 
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projektu, by se provoz mohl změnit na běžný atd.
 Jinými slovy, čp. 2 nám sice letos na hlavu nespadne, ale peníze 
na opravu nám utéct mohou.
 V rámci transparentnosti, kterou prosazuje současné vedení 
města, připomínáme, že zapomněli zveřejnit částku za zpracová-
ní analýzy 0,6 miliónu korun. Celý 39 stránkový dokument analý-
zy, který se na stránkách města objevil až po dvou měsících, na-
leznete na našich stránkách www.opocnospolecne.cz. Sami pak 
posuďte, co našemu městu přinesla analýza nového a je-li cena 
15.000 Kč za jednu stranu adekvátní.
 Pro zpracování analýzy hlasovali 20. 4. 2015:
– PRO: Slodičák Marián (ČSSD), Škrabalová Šárka (SNK-ED 
a SNK Město občanům), Hrnčířová Jana (SNK-ED a SNK Město 
občanům), Slezák Václav ( KSČM), Pultar Jaroslav (ANO 2011), 
Rabenseifner Jan (PRO-OPOČNO), Marková Dana (SNK-ED 
a SNK Město občanům), Kňourek Vladislav (PRO-OPOČNO)
– PROTI: Fábera Petr (KDU-ČSL), Filip Zdeněk (KDU-ČSL), 
Jelínek Štěpán (Opočno společně), Mecner Roman (Opočno spo-
lečně), Světlík Milič (Opočno společně), Šedivý Jaroslav (Opočno 
společně)
– Zdržel se: Ležáková Barbora (ANO 2011)
 A abychom nekončili negativně, i když tak článek zřejmě vy-
znívá. Je to naše práce, práce opozičních zastupitelů, abychom 
ukazovali na věci, které se nám zdají být v rozporu se zdravým 
rozumem. My jsme si tuto pozici nevybrali, ale chceme v ní obstát 
se ctí. Dokud nesklouzneme k osobním útokům a budeme se brát 
navzájem alespoň trochu vážně, naše ruce jsou skutečně připra-
veny pomáhat. I s těmi zpropadenými analýzami.
 Za Opočno společně, KDU-ČSL: Fábera Petr, Filip Zdeněk, 
Jelínek Štěpán, Mecner Roman, Světlík Milič, Šedivý Jaroslav 

z p r á v y  z  k n i h o v n y  —

k N i h a  P r O  t e N t O  m ě s í c

Chris Carter: Zloba
Na počátku příběhu dojde k podivné auto-
nehodě a vzápětí je zatčen muž, podezřelý 
z dvojnásobné sadistické vraždy. Násle-
dující vyšetřování vede k odhalení vraha, 
který nejméně pětadvacet let unášel, mučil 
a vraždil oběti po celých Spojených státech, 
aniž měl někdo tušení o jeho existenci. Po-
dezřelý tvrdí, že je jen pěšákem v obrov-
ském labyrintu lží a klamu – dá se mu věřit? 

To má zjistit detektiv Robert Hunter, tentokrát „pohostinsky vy-
stupující“ ve službách FBI. 

s e t k á N í  s  l a d i s l av e m  m i Č e k e m

Do naší knihovny zavítal v úterý 15. března PaeDr. Ladislav Mi-
ček. Mnozí z vás ho mohou znát nejenom jako pedagoga, ale i jako 
spisovatele. V posledních letech napsal a vlastním nákladem vydal 
také tři historické romány s detektivní zápletkou, z nichž se hned 
ten první – Smrt panského písaře – odehrává přímo v Opočně. 
O tomto románu, získávání podkladů a celé řadě zkušeností coby 
autora přednášel pan doktor Miček více než desítce posluchačů, 
následně se rozvinula živá diskuze. Panu Mičekovi děkujeme za 
velmi příjemně strávený čas a těšíme se na další spolupráci.
 Všechny knihy pana Mičeka si můžete zapůjčit v knihovně či 
zakoupit v informačním centru.

v ý b ě r  z  k N i ž N í c h  N O v i N e k

Oddělení pro dospělé
– David Ebershoff: Dánská dívka. Společenský román.
– Iva Pekárková: Beton. Povídky.
– Colleen Hoover: Odvrácená tvář lásky. Milostný román.
– Elle Kennedy: Návrh. Milostný román.
– Elizabeth Chadwick: Zimní koruna. Historický román.
– Marcela Mlynářová: Život jako hobby. Humor.
– Markéta Pilátová: Tsunami blues. Český román.

Oddělení pro děti
– Daniel Miňovský: Řachanda. Pohádka.
– Alan MacDonald: Rošťák Bertík – Tesákyyy!  Ze života dětí.
– Darcey Bussell: Malá baletka – Rosa a měsíční kámen
  Pro dívky.
– Renáta Fučíková: Praha v srdci. Historické příběhy v komiksu.
– Neal Shusterman: Bez šance. Fantasy.
– Clive Gifford: Encyklopedie fotbalu 

Kompletní přehled nových knih naleznete na stránkách knihovny 
knihovna.opocno.cz/ v sekci On-line katalog, Seznamy a novinky.

POzváNka Na cestOPisNOu PředNášku

12. 4. 2016 od 17:30 hodin Kréta – Kolébka evropské civilizace & 
přírodní pokladnice. Živě komentovaná projekce videí cestovatele 
RNDr. Petra Rybáře 

d O P r O v O d N é  a k c e

Oddělení pro dospělé
Výstava:  Graham Greene, William Shakespeare

Dětské oddělení
Facebooková zeď – Co vám v knihovně chybí?

Tvořivá dílna: Kočičky – Soutěž: Čarodějnická soutěž
Výstava: Václav Čtvrtek

      Městská       
  knihovna    
  Opočno 

 

zve na živě komentovanou  
projekci videa 



RNDr. Petr Rybář 
čestný člen Klubu cestovatelů  

Hanzelky a Zikmunda 
 

KKKrrrééétttaaa      
–––   ΚΚΚρρρήήήτττηηη   –––   

 
Kolébka evropské civilizace 

& přírodní pokladnice 
 
 

Koná se  
 

v úterý 12. dubna 2016 
v 17.30 hod. 

 
v městské knihovně

 
 
 
 



 

Video uvede populární destinace na největším řeckém ostrově. 
Před 4000 lety se zde zrodila vyspělá kultura, jejíž odkaz 

přetrvává dodnes. Kréta s nejvyššími vrcholky přes 2000 m  
nabízí také unikátní přírodu – například 97 místních druhů rostlin 

neroste nikde jinde na světě. Video představí města,              
nejvýznamnější starověké památky (Knóssos, Festos, Gortis), 

středověké kláštery a přírodní zajímavosti přímořských                              
i horských krajin, zejména unikátní národní park Samaria                        

s druhou nejdelší soutěskou v Evropě. 
 

 

 
 

N O v é  k O N ta k t y  d O  k N i h O v N y
Telefony:

774 446 163 – oddělení pro dospělé
778 052 707 – dětské oddělení
E-mail: knihovna@opocno.cz



z  o p o č e n s k ý c h  š k o l   —

O P O Č N O  O P ě t  h O s t i l O  r e g i O N á l N í 
k O l O  k a r l O va r s k é h O  s k ř i vá N k a

Základní škola Opočno pořádala i letos regionální kolo pěvec-
ké soutěže Karlovarský skřivánek 2016, které se konalo 9. úno-
ra v Kodymově národním domě v Opočně. Soutěž Karlovarský 
skřivánek je určena pro děti ve věku 6–15 let ze základních škol, 
víceletých gymnázií, základních uměleckých škol nebo jiných 
školských zařízení.
 Stejně jako v minulých letech zasedli do poroty profesor a diri-
gent PhDr. Jiří Skopal, pedagog a dirigent Mgr. Jaromír Schejbal 
a zpěvačka kapel Opočenka a Strejci Mgr. Jarmila Kučerová.
 Na letošní XI. ročník se přihlásilo 41 zpěváčků ze základních 

škol, základních uměleckých škol a víceletých gymnázií našeho 
regionu (ZŠ Solnice, ZŠ Javornická Rychnov nad Kněžnou, ZŠ 
Voděrady, ZŠ Přepychy, ZŠ Černíkovice, ZŠ Opočno, ZŠ České 
Meziříčí, ZŠ Hradec Králové, Habrmanova a Mandysova, Gym-
názium Rychnov nad Kněžnou, ZUŠ Náchod a ZUŠ Opočno). 
 Děti soutěžily ve čtyřech kategoriích. Kategorii A1 reprezen-
tovaly děti  1. stupně ZŠ nestudující sólový zpěv, kategorii  A2 
děti 1. stupně studující sólový zpěv.  V kategorii B se představili 
žáci 2. stupně ZŠ nebo víceletých gymnázií nestudující sólový 
zpěv a v kategorii C žáci 2. stupně ZŠ nebo víceletých gymnázií 
studující sólový zpěv. 
 Naši školu reprezentovaly v kategorii B 4 žákyně. Nela Fábero-
vá a Eliška Piskorová ze 6.A. Jana Balcarová (8.A) se umístila na 
3. místě a Eva Francová  (9.A) na 2. místě.
 Soutěž se jako každoročně konala za finanční podpory města 
Opočna a Královéhradeckého kraje.
 Vítězové jednotlivých kategorií postupují do celostátního kola, 
které se koná 21.–23. března 2016 v Karlových Varech. Všem po-
stupujícím přejeme hodně štěstí a držíme palečky!
 Za ZŠ Opočno Mgr. Hana Dernerová, Jitka Jurášková,Dis

c h y s tá  s e  O P O Č e N s k ý  j a r m a r k

V sobotu 7. května 2016 bude areál SŠ a ZŠ, Nové Město nad 
Metují, v pracovišti Opočno opět otevřen veřejnosti. Bude se 
zde konat „Jarmark“, během kterého si mohou návštěvníci 
zakoupit potravinářské a jiné zboží, ochutnat školní cukrář-
ské a kuchařské výrobky. 
 V areálu školy bude vystavena zemědělská technika a hos-
podářská zvířata. Celý den bude zpestřen bohatým kulturním 
programem a atrakcemi a soutěžemi pro děti.
 Za SŠ a ZŠ Nové Město nad Metují, pracoviště Opočno
                                                                   Dagmar Mlatečková

š k O l N í  d r u ž i N a  a  k l u b  d ě k u j í

 

t r a d i c e  a  s o u č a s n o s t  —

d u b e N

Nejznámější tradicí měsíce dubna jsou určitě čarodějnice. I ony 
jsou však důkazem, jak se časem všechno mění, mění se i přístup 
k čarodějnicím. Ale to začínám od konce, na začátku byl „Beltine“. 

KELTOVÉ
Podle knihy Jehla v kupce sena (Milan Špůrek) se večer před  
1. květnem slavil „Beltine“, třetí z hlavních svátků keltského ka-
lendáře. Souvisel s oživením přírody, s plodností a jako začátek 
teplejšího období představoval vítězství sil života nad silami smr-
ti. Podle představ Keltů končila této noci moc duchů a všech člově-
ku nepřátelských sil zimního pololetí. Na kopcích byly zapalovány 
hranice, mladí lidé skákali přes plameny. Posvátný oheň však mu-
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sel být zažehnut podle staré tradice: křesáním dvou oblázků nebo 
třením dvou kusů posvátného dubového dřeva.

STŘEDOVĚK
Také středověk věřil, že zlé a nečisté síly jsou nejmocnější právě 
v tuto noc. Symbolem těchto sil byl ďábel, který prostřednictvím 
svých pomocníků – čarodějnic a čarodějů – škodil lidem. Přístup 
k čarodějnicím za středověku? „Otče náš, který jsi na nebesích, 
odpust nám. Ne, neodpouštěj naše viny ani jim ani mně, protože 
jsme ve Tvém jménu zhřešili proti člověku.“ Závěrečná slova filmu 
Kladivo na čarodějnice vložil režisér Otakar Vávra do úst mladého 
faráře (Eduard Cupák). Ve filmu, stejně jako ve skutečnosti, skon-
čily na hranici nejen „čarodějnice“, ale i děkan Lautner, který ve 
filmu pronesl neméně závažná slova. Byla jeho odmítnutím spo-
lečné modlitby s mnichy: „Nebojíš se Boha?“ – „Ano, ale s vámi 
o něm mluvit nebudu.“

SOUČASNOST
Středověk je naštěstí za námi. Ale zvyk se zachoval. Naši předkové 
zapalovali na vyvýšených místech ohně na ochranu před nečistý-
mi silami. Postupně se z tohoto zvyku vyvinul jiný, známý jako 
„pálení čarodějnic“. Starší Opočeňáci si určitě pamatují oheň na 
sokolské zahradě (zhruba prostor dnešní ubytovny TJ Spartak), 
ale ohně hořely i na dalších místech. U staré cihelny (nedaleko 
sv. Jana), svůj oheň mívali i Švamberáci. Dnes se malí čarodějové 
a čarodějnice schází na Kupkově náměstí a po krátkém „organizo-
vaném rejdění“ se průvod vydává spolu s Opočenkou do Lišťovi-
ny, kde je připravený program a zapaluje se tradiční čarodějnický 
oheň. 

RECEPT Z MOKRÉHO
Čarodějnice mají i své recepty, ale ty jsou přísně tajné, takže 
nám je neprozradily. Ale… Kdysi byly za čarodějnice označovány 
i ženy, které svými znalostmi pomáhaly svému okolí. A jednu ta-
kovou máme v ZUŠ Opočno (je z Mokrého), poradila si i s mým 
dost těžkým dotazem: „Poradila bys mi recept na něco dobrého 
a zdravého, co se udělá z něčeho, o čem si my obyčejní smrtelníci 
myslíme, že se to k ničemu nehodí?“
 Dlouze se zamyslela a pravila: „Špenát z nejhoršího plevele, 
který máme na našich zahrádkách. Je chuťově vynikající a tělu 
udělá určitě dobře.“ Touto zázračnou rostlinou, kterou většina 
z nás nesnáší, protože je na zahrádce téměř nezničitelná, je bršli-
ce alias kozí noha alias gerhart. Stačí otrhat listy a spařit je. Na 
másle osmažit cibulku, přidat spařené listy, krátce podusit, osolit 
a ochutit česnekem. Je to prý výborná pochoutka, která obsahuje 
železo, chlorofyl a její výhodou je, že neobsahuje šťavelany, kte-
ré některé žaludky nemají rády. (Poznámka – na internetu jsem 
zjistila, že listy lze přidávat i do jarních salátů). Myslím, že dosud 
jsme na bršlici alias kozí nohu alias gerhart většinou nadávali, ale 
teď opravdu nevím, zda si ty nadávky zalouží… Za redakci dm

p o z n á v a c í  s o u t ě ž  —

Opět byly všechny odpovědi správné a my za ně děkujeme. Výher-
cem se tentokrát stává paní Jana Eliášová. Jedná se o vilu čp. 205 
stojící u Zimovy továrny, pozdější Tesly. O tom, že architektem 
vily byl Ladislav Skřivánek, svědčí i zápis v kronice. Příslušný od-
stavec nese označení „Stavební ruch“: 
 Ze stavebního ruchu v roce 1911 uvádíme toto: Novou kruhovou 
cihelnu na Opočně postavil Jan Černý, podnikatel staveb, na svých 
pozemcích. – Frant. Dušek, puškař, postavil při svém domě v  Ná-
dražní ulici továrnu na zbraně. – Václ. Zima, továrník, postavil 
u svého závodu dle plánu smíchovského architekta Ladislava Skři-
vánka pěknou obytnou budovu. 

 Zajímavý zápis týkající se Zimovy továrny uvádí kronika o 7 let 
později: Vichřice  – Ve středu dne 16. ledna 1918 zuřila na Opočně 
velká vichřice, která dosáhla mezi osmou a devátou hodinou noční 
největší prudkosti. V té době otřásla se v  jednom okamžiku budova 
školy obecní, kde pisatel těchto řádků bydlel, v základech a za děsné-
ho rachotu sypaly se na ulici a do dvora větrem rozmetané tašky se 
střech a rozbité tabule z oken. Jakou prudkostí vichr na budovu nara-
zil, lze představiti si z toho, že v učebně v poschodí se střechy protější 
smetená taška větrem hnaná dvojité okno prorazila, až doprostřed 
třídy zalétla a zde se rozbila. Dobrá čtvrtina krycích tašek spadla, 
elektrické světlo zhaslo, takže tma v  domech a na ulici hrůzu zvyšo-
vala. Nejsilnější proud větru hnal se přes továrnu Zimovu, s níž část 
střechy shodil, přes kostel, budovu školy obecné a zámek. 
 Zimova továrna si v roce 1918 užila své. Je možné, že změny ji 
čekají i v roce 2016. Dosavadní majitel, kterým je firma TECAM, 
spol. s r.o., v současné době jedná o jejím prodeji. Je možné, že 
v příštích Opočenských novinách budeme moci přinést konkrét-
nější informace. 

 A dnešní soutěžní otázka? Až vás jarní sluníčko vytáhne na 
procházku, je možné, že doputujete až k ulici Komenského. 
Víte, kde ji najdete? Své odpovědi zasílejte e-mailem na adresu  
info@zusopocno.cz nebo smskou na číslo 739 145 521. Výherce 
čeká na informačním centru překvapení.  Za redakci dm

j a k  t o  v i d í  h e l g a   —

d O m á c í  k a l a m i t y 

Jistě to znáte, zatáhnete za šňůrku nebo zmáčknete čudlík, jak to 
každý máte doma zařízené, a za hlasitého syčení a proudění pus-
títe do sněhobílé záchodové mísy potřebnou dávku vody. V nor-
málním případě se tím všechno krásně posune odpadem mimo 
náš pohled. V nenormálním případě se bohužel občas přihodí, že 
spláchnutím se obsah mísy stává větším a větším, toaletní papír 
i se vším ostatním vesele rotuje ve vodním víru a vy jen tupě zírá-
te a přemýšlíte, co s tím? U nás se toto zásadně stává v nejméně 
vhodnou dobu. Ovšem, kdy je pro takovou „radostnou událost“ 
vhodná doba, že?
 Příklad za všechny. Maminka se loučí na prahu s malířem, kte-
rý právě dokončil bělostnou výmalbu v celém domě. Ve stejném 
okamžiku je z toalety slyšet urputný boj otce, který se za pomo-
ci gumového zvonu pokouší vrátit hladinu v záchodové míse na 
své místo. Marně. Následuje objednání odborné firmy, která po 
dlouhém bádání narve do odpadu tlustou neforemnou hadici. 
Je potřeba to propláchnout. Zvuky, které se linou pod podlahou 
v celém domě, by lehce zapadly do drsného scénáře hrůzostraš-
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Základní školu Opočno na soutěži reprezentovaly i Jana Balca-
rová, Nela Fáberová a Eva Francová. foto: Tereza Valešová

Pohoda na loňském ročníku.  foto: archiv SŠ

Ve čtvrtek 10. 3. proběhlo ve školní družině v budově čp. 4 Veli-
konoční tvoření. Všem děkujeme za milou návštěvu a již nyní 
se těšíme na shledání při dalších akcích. Naďa  Burýšková,  
vedoucí školní družiny. foto: archiv ZŠ

z á k l a d N í  š k O l a  O P O Č N O 
P ř i j m e 

k u c h a ř e / k u c h a ř k u

Informace u vedoucí školní jídelny: 
tel. 494 667 210, e-mail: eva.faltova@zsopocno.cz



 z  k u l t u r y   —

k u lt u r a  v  O P O Č N ě  v  r O c e  2 0 1 6

Na začátku března proběhl Reprezentační ples města Opočna, 
který nám každý rok připomíná, že se blíží jaro a zároveň nová 
kulturní sezona. A co nás čeká letos? V roce 2016 určitě akce, na 
které jste již zvyklí. Ať je to Porcinkule, Mikuláš, Divadelní pod-
zim čí Taneční pro začátečníky, vždy se pokusíme udržet kvalitu 
akcí minimálně na dosavadní úrovni. Je však potřeba zmínit také 
nutnost šetřit veřejnými financemi, a tak budou některé akce fi-
nančně podporovány městem méně, než tomu bylo v předešlých 
letech. Rádi také podpoříme kulturní akce spolků a jednotlivců, 
které přímo nepořádá a neorganizuje město. Jedná se například 
o prodej vstupenek, propagaci, tisk, tvorbu plakátů apod.  

 Jedna věc jsou peníze, druhá ochotné ruce. Nejen na velké akce 
je potřeba více rukou a právě těch se nám nedostává. Ač se může 
zdát, že město zaměstnává dostatečné množství lidí, jejich pra-
covní doba a náplň práce jsou pevně dány. Kultuře se tak věnují 
především ve svém volném čase. 
 Může vám to přijít jako neoprávněné a nepatřičné postěžová-
ní si člověka, který má kulturu na starost, ale v okolních městech 
a vesnicích mnoho významných akcí obec nejen nepořádá, ale ani 
nespolufinancuje. A proto patří velké uznání těm, kteří se napros-
to nezištně starají, aby se v Opočně něco dělo a aby Opočno žilo. 
Příkladem může být Opočenská beseda, která pořádá jedinečné 
koncerty s malými náklady, za pomoci dobrovolníků a místních 
nadšenců. 
 V letošním roce bychom rádi po dlouhé době uskutečnili čas-
to poptávané taneční pro pokročilé.  Co se letos naopak neusku-
teční, je další „bitva“ v Opočně. Ač si připomínáme výročí války 
roku 1866, která na Opočensko nezvaně zavítala, jakákoliv akce 
takového ražení je nákladná a organizačně a právně velmi složi-
tá. Bohužel podobný problém nastal také u Opočnofestu. Letošní 
ročník se neuskuteční jednak kvůli odchodu jednoho z hlavních 
organizátorů akce, ale také nákladům, které jsou na technické 
zajištění akce velmi vysoké. V současnosti připravujeme s opo-
čenskými skauty Čarodějnice a pomalu se už můžete těšit na šan-
sonový večer, který se uskuteční v červnu. Domluvená jsou také 
čtyři ochotnická divadla na Divadelní podzim a v jednání je jedno 
„velké divadlo“ na začátek roku 2017. Víme, že o divadla je velký 
zájem, ale není to levná záležitost a vše závisí alespoň na částečně 
vyváženém rozpočtu akce a návštěvnosti.
 V únoru jsme převzal vedení jak informačního centra, tak Ko-
dymova národního domu.  Mým cílem je zjednodušit a zefektivnit 

práci všech zainteresovaných osob. Bohužel však koncem dubna 
postihne „kulturu“ odchod kmenového zaměstnance Petra Fábe-
ry, jehož funkci správce Kodymova národního domu převezmu. 
Tímto bych ti chtěl Petře poděkovat za všechno, co jsi pro kulturu 
udělal.    Pavel Anděl, vedoucí Informačního centra Opočno 
 a Kodymova národního domu

a  j e  t O  t a d y !  O P O Č N O  P r O 
r e b e Č i N a  k ř í d l a

Rok se s rokem sešel a my opět chceme vyjádřit podporu malé Re-
bece Čihákové, holčičce s nemocí motýlích křídel. V loňském roce 
byla akce Opočno pro Rebečina křídla natolik úspěšná, že ani 
nedoufáme v podobné štěstí, ale protože malá Rebeka potřebuje 
pomoc a prostředky na udržení své kůže v přijatelném stavu neu-
stále, rozhodli jsme se i letos udělat možné i nemožné a s pomocí 
vás všech podpořit rodinu Čihákových v jejich boji s touto těžkou 
nemocí jejich dcerky.
 V minulém roce se zapojili lidé z celé republiky a posílali pře-
krásné motýlky všech druhů, materiálů a barev k nám do Opočna. 
Letos to bude opět o okřídlených fešácích, tentokrát ovšem z per-
níku. Dovolujeme si tedy tímto vyhlásit soutěž o nejkrásnějšího 
a nejchutnějšího perníkového motýla. Najděte starý recept po 
babičce, poproste děti, aby zdobily s vámi, a pak dva nejkrásnější 
motýlky z perníku doneste do Infocentra v Opočně. Jeden motýl 
bude bojovat v soutěži krásy, druhý v soutěži o nejlepší chuť per-
níku. Velikost by měla být maximálně 20x20 cm. Popusťte uzdu 
své fantazii a vytvořte motýla s těmi nejkrásnějšími křídly a s tím 
nejchutnějším, po hřebíčku vonícím perníkem. Motýlky můžete 
nosit či posílat nejlépe dobře zabezpečené proti poškození a vlo-
žené do průhledného pytlíčku (celofánu) označeného cedulkou se 
jménem a vaší adresou do Informačního centra v Opočně do 10. 5. 
2016. Na konci května, přesně 21. 5. 2016, vás bude čekat akce pro 
děti a samozřejmě i pro rodiče, kde budou nejhezčí a nejmňamko-
vatější motýlci oceněni. Těšíme se, že se opět sejdeme a uděláme 
maximum pro dobrou věc. Pojďte do toho s námi! Děkujeme. (os)

v z N i k á  k N i h O v N i Č k a 
O P O Č e N s k ý c h  N O v i N

Občas při přípravě Opočenek narazíme na příspěvky, které se 
svým rozsahem vymykají formátu novinového článku. Jinými 
slovy se do novin prostě nevejdou. A protože by byla škoda (a plýt-
vání časem a energií jejich autorů), kdyby se ke čtenářům nedosta-
ly, rozhodli jsme se v redakci, že je budeme vydávat samostatně. 
K tomu jsme ještě přidali nápad publikovat různé historické ma-
teriály, vzpomínky či literární díla místních amatérských tvůrců 
a Knihovnička Opočenských novin byla na světě!
 Nemáme stanovený pevný ediční plán, proto budou jednotlivé 
svazky vycházet „jednou za čas“ a budou zřejmě značně různo-
rodé. Čtenářům budou k dispozici volně ke stažení na webových 
stránkách města ve formátu pdf a plánujeme i formát pro elektro-
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ného hororu. Nejde to. Hladina v míse se zvedá a klesá, zvedá 
a klesá. Spásný nápad profesionálů je udělat to pod tlakem. Dva 
machři stojí na silnici před domem a zírají do kanálu. Kdyby měl 
jeden rádiovku a druhý kulicha, byl by dojem groteskních figurek 
ze seriálu „A je to!“ dokonalý. „Karle, můžeš!“ za mohutného 
burácení a vzpínání hadic pustí do odpadu obrovský proud vody. 
A ejhle! V čerstvě vymalovaném obýváku to pod dubovými par-
ketami hrkne, žbluňkne, zažbrblá… a podél lišty u zdi vystříkne 
hustá tmavě hnědá kaše do výšky jednoho metru. Odér, který v tu 
chvíli přebije vůni čerstvé barvy, je nepopsatelný. Mršina hrocha 
tlející na sluníčku by těžko byla konkurencí. Otec zmateně pobíhá 
po domě a odtahuje nábytek od stěn. S koberci se můžeme roz-
loučit. „Karle, ještě jednou!“ Odborníci evidentně netuší, co se 
děje v domě, a rvou to do trubek tlakem, až se klepou okna. Další 
mohutný šplíchanec z parket dílo zkázy dokoná. Ho… fleky jsou 
až na stropě. 
 Maminka v těchto situacích dostává hysterický záchvat smí-
chu, kterým si nechtíc kompenzuje nastalý stres, zatímco v ta-
tínkovi, který si za ta léta manželství ještě nezvykl, matčin smích 
vyvolává zuřivost býka drážděného rudým hadrem. Schyluje se 
k vraždě. 
 Moje konstatování o štěstí, že se nic nikomu nestalo, je předčas-
né. Po náročném úklidu, vynešení koberců a nové výmalbě obývá-
ku zbývá už jen umístit všechno zpět na své místo. Otec balancuje 
se skříní a snaží se srovnat zadní nožky k dřevěné podlahové liště. 
Pořád mu to nesedí, a tak zvědavě strčí hlavu za skříň, bohužel 
zrovna ve chvíli, kdy maminka s rozběhem přesně mířeným drc-
nutím dorazí skříň ke stěně. Řev a ohnuté nožičky brýlí na placaté 
části otcovy hlavy, která vyčuhuje zpoza nábytku, dávají tušit, že 
skříň sedí konečně na svém místě. 
 Druhý den by jen málokdo věřil, že vytřeštěný tatínkův pohled 
a obvaz na profialovělé hlavě je následkem takové drobné malič-
kosti, jakou je ucpaný záchod.   (os)

k a l e n d á ř  a k c í  —

d u b e N  2 0 1 6

každý čtvrtek 
od 14:30

S PENĚZI V KAŽDÉM VĚKU
Základní škola Opočno
Rozsah kurzu: 4 lekce. Více informací na tel. 
494 668 396. 

úterý 5. 4. 
18:00

JÍDLEM KU ZDRAVÍ 
ANEB VŠE ZAČÍNÁ NÁKUPEM
Ateliér Renata
Přednáší výživová poradkyně Mgr. Jana Šlajsová.

sobota 9. 4. 
8:30

NORDIC WALKING  
– CHODÍME S HOLEMI I BEZ HOLÍ
Trčkovo náměstí
TJ Sokol Opočno a město Opočno pořádají 
2. ročník výšlapu pro všechny věkové kategorie. 
Prezentace, úvodní instruktáž a zapůjčení holí: 
8:30–9:00. Trasy jsou odstupňovány dle délky – 
2,1 km, 6,5 km, 11 km a 14,1 km. Startovné: děti 
zdarma, dospělí 20 Kč, důchodci 10 Kč.

úterý 12. 4. 
17:30

KRÉTA – KOLÉBKA EVROPSKÉ 
CIVILIZACE A PŘÍRODNÍ POKLADNICE
Knihovna Opočno
Městská knihovna Opočno zve na živě komen-
tovanou projekci videa RNDr. Petra Rybáře.

čtvrtek 14. 4.  
19:00

PLNOU PAROU VZAD
Kodymův národní dům
Plnou parou vzad do let 70., 80. a 90. Travesti 
show Kočky. Nekončící mejdan plný hitů, které 
dodnes vládnou tanečnímu parketu. Vstupenky 
v předprodeji v IC Opočno za 180 Kč.

sobota 
16. 4. 

až neděle 
17. 4. 

MEZINÁRODNÍ DEN PAMÁTEK
Státní zámek Opočno
Rozšíření prohlídek o soukromou koupelnu 
knížete Josefa Colloredo-Mannsfelda. Více in-
formací na www.zamek-opocno.cz.

neděle 17. 4.  
10:00

PLSTĚNÉ ŠPERKY
Ateliér Renata
Přijďte si vyzkoušet různé techniky tvoření, od- 
reagovat se, načerpat energii a novou inspiraci při 
sklence dobrého vína či kávy… Cena je 150 Kč za 
kurz včetně veškerého materiálu. V případě zájmu 
nás kontaktujte na pultarova@atelier-renata.cz

neděle 17. 4.  
15:00

O PERNÍKOVÉ CHALOUPCE
Kodymův národní dům
Klasická česká pohádka o ztracených dětech, 
zlé ježibabě a popleteném dědkovi Hejkalo-
vi v úpravě B. Tymichové. Pořádá Opočenský 
Kašpárek.

úterý 19. 4. 
 17:00

PROMÍTÁNÍ ANEB JARO JE TADY!
Loutkárna Kodymova národního domu
O kytičkách bude vyprávět pan Jaroslav Černý, 
něco pěkného také promítne. Kdo bude chtít, 
může si pak dát čaj a možná si vyrobíte něco 
jarního pro potěšení. Pořadatel: Svaz tělesně 
postižených v České Republice, z.s., místní or-
ganizace Opočno. 

středa 20. 4. 
18:00

KONCERT SOUBORŮ ZUŠ
Kodymův národní dům
Pořádá ZUŠ Opočno.

sobota 23. 4. 
17:30

ŠANSON SE SKLENKOU VÍNA
Ateliér Renata
Zpívá a na harmoniku hraje Jessica Harney. 
Cena je 250 Kč.

úterý 26. 4.  
19:00

PRAGUE CELLO QUARTET
Kodymův národní dům
Koncert pořádá Opočenská beseda. Předprodej 
vstupenek v IC Opočno za 110 Kč, na místě za 
130 Kč.

pátek 29. 4. 
a pondělí 2. 5. 

19:00

CHARLEYOVA TETA
Kodymův národní dům 
Divadelní představení opočenských herců diva-
dla Kodym. Vstupenky zakoupíte v předprodeji 
v IC Opočno za 100 Kč, na místě za 150 Kč.

sobota 
30. 4.
17:30

ČARODĚJNICE
Čánka
Soutěž o čáneckou čarodějnici, hry pro děti 
a občerstevní.

sobota 30. 4. 
18:00

ČARODĚJNICE
Kupkovo náměstí a Lišťovina
Pořádá město Opočno a Junák – svaz skautů 
a skautek Opočno. Soutěže, občerstvení, 
ohňostroj.

Aktuální seznam akcí v Opočně naleznete na www.opocno.cz.
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Pomyslnou třešničkou na dortu letošního městského plesu bylo 
vystoupení zpěváka Jakuba Smolíka. Více fotografií najdete na 
webu fotogalerie.opocno.cz. foto: archiv hudební skupiny Pokrok
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nické čtečky knih. V tištěné podobě si je pak bude možné půjčit 
v městské knihovně, nahlédnout do nich v informačním centru 
nebo si je tamtéž za poplatek nechat vytisknout. 
 První vlaštovkou, a tedy svazkem číslo jedna, je rozsáhlý rozho-
vor s Ing. arch. Janem Bahníkem, který s ním u sklenky vína vedl 
pan Ivo Kašpar (mimo jiné také dlouholetý redaktor Opočenských 
novin). Pan architekt Bahník, autor řady v Opočně stojících sta-
veb, v něm vzpomíná nejen na svoji práci pro Opočno, ale zamýš-
lí se i nad vývojem a současným stavem architektury v Opočně. 
A věřte, je to zajímavé čtení.
 První svazek Knihovničky Opočenských novin bude zveřejněn 
v pondělí 4. dubna 2016. Věříme, že publikovaná díla si najdou své 
čtenáře a pomohou Opočeňákům dotvářet povědomí o městě, ve 
kterém žijí.  (red)

N a  k u s  ř e Č i  s  a r c h i t e k t e m

Text „Na kus řeči s architektem“ je mimořádně poutavým čtením. 
Pan Ivo Kašpar rozmlouval s Ing. arch. Janem Bahníkem, auto-
rem řady vynikajících opočenských staveb, jejichž kvalit dnes 
v našem městě ani zdaleka nedosahujeme. Naopak, jím vytvořené 
hodnoty hrdě likvidujeme a nahrazujeme plytkými módními tren-
dy. Duch i logika se z architektury i urbanismu Opočna vytratily 
stejně rychle, jako zmizel legendární hrozen visící nad vstupem do 
zámecké vinárny. 
 Zvukový záznam rozhovoru „Na kus řeči s architektem“, po-
řízeného během roku 2015, přepsal pan Josef Krejča, k tisku jej 
připravil pan Miloň Čepelka. Je zveřejněn na webových stránkách 
města, v tištěné podobě je k dispozici na IC Opočno a v archivu 
letopisecké komise.  (dm)

u ž  j s e m  u  v á s  d O m a

Na konci března jsem se docela vyděsil. Byl jsem vytažen z ar-
chivu městského úřadu a odnášen neznámo kam. Ten pán, co 
mě nesl, sice povídal něco o tom, že se nemám bát, ale znáte 
to… Pak mě postavil na trávník a odešel. „No to snad ne, vždyť 
mě někdo ukradne!“ chtěl jsem na něj zavolat, ale zavčas jsem 
si uvědomil, že mluvit nesmím. Musím se tvářit jako plastový 
a to, že jsem jako živý, je přísně tajné. Naštěstí se za chvíli při-
hrnula skupina dětí, které mi přivedly další zvířecí kamarády.  
A byla to paráda, děti ze mě měly radost, a z toho jsem měl ra-
dost zase já. A řeknu vám – už se mi po Francii nestýská, mys-
lím, že u vás najdu krásný domov! Moooc děkuju dětem, že mě 
vzaly mezi sebe.  Oranžový králík

O P O Č N O  N a  N ě  u d ě l a l O 
t e N  N e j l e P š í  d O j e m

S prací firmy Vitraj Glass se můžeme setkat v objektech napříč 
celou naší republikou, svoji stopu zanechává i v zahraničí. Paní 
Lucie Jurniklová z Hradce Králové však přiblížila firmu z další-
ho pohledu. Je to pohled zrakově postižených, což je pro mnohé 
z nás dost nepředstavitelné. Díky majiteli firmy, panu Vítězslavu 
Zilvarovi, mohli i zrakově postižení „vidět“ jeho práci. Nechme 
promluvit e-mail, který přišel do redakce: 
Ráda bych touto cestou poděkovala firmě Vitraj Glass za exkurzi pro 
naše zrakově postižené klienty. Velice si vážíme času, který nám pan 
Vítězslav Zilvar věnoval, a hlavně oceňujeme jeho přístup k této spe-
cifické skupině handicapovaných (možnosti si vzít vše do ruky, osa-
hat různé typy skel, zkusit si řezák skla atd.). Naši klienti si návštěvu 
ve Vitraj Glass velmi pochvalovali. V příštím díle našeho čtvrtletníku 
Střípek určitě zmíníme tuto překrásnou exkurzi v článku o proběh-
lých akcích. Mgr. Lucie Jurniklová
 TyfloCentrum Hradec Králové o.p.s.

Paní Jurniklová nám zaslala i fotky, na něž se můžete podívat na 
opočenském webu. Děkujeme jí za milý mail, díky němuž máme 
možnost poznávat Vitraj Glass i z dalšího pohledu. Je zřejmé, že 
Opočno může zaujmout nejen svým zámkem, ale že jsou i další 
cesty, jak zanechat v jeho návštěvnících ten nejlepší dojem – a dík 
patří každému, kdo touto cestou jde.
 Za redakci Opočenských novin dm

s e  š PatN O u  N á l a d O u  s e  s tá r N e 
ryc h l e  ( i va N  s e rg e j e v i Č  t u rg e N ě v )

Členy místní organizace Svazu tělesně postižených v Opočně jsou 
většinou senioři. Proto se uvedený citát stal naším mottem pro 
rok 2016 – připravujeme pro ně programy, které by měly přiná-
šet dobrou náladu nám všem (to abychom všichni stárli pomaleji). 
Máme velkou radost, že na to nejsme sami, už teď děkujeme našim 
prvním „pomahačům“. 
– Poděkování č. 1: Členská schůze byla 3. března, a protože to 
bylo blízko ke dni žen, oslovili jsme ZŠ, konkrétně vychovatelku 
z družiny Naďu Burýškovou. Výsledkem byly papírové hyacinty, 
zdánlivá drobnost, ale krásná tím, že ji vyrobily děti pro naše se-
niorky. Děkujeme.
– Poděkování č. 2: Na výroční schůzi jsme zajistili i kulturu. 
Houslista Josef Souček, nadějný žák učitelky Dagmar Prokopové 
z opočenské ZUŠ, předvedl, že skutečně umí! Děkujeme.
– Poděkování č. 3: Velmi děkujeme městu, které nám umožnilo 
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setkávání seniorů z Jitřenky spolu s našimi členy v domě s pečova-
telskou službou. Setkání budou veselá – bavíme se v každém věku! 
– Poděkování č. 4:  Chceme přizvat i všechny další seniory, proto 
hledáme i větší prostory. A opět děkujeme městu – na první akci 
se můžeme sejít v Kodymově národním domě. 

Promítání v loutkárně KND, aneb „Jaro je tady!“
Úterý 19. dubna od 17 hodin

O květinách nám bude vyprávět pan Jaroslav Černý. Určitě ho 
znáte a znáte i jeho velkou lásku, díky níž vytvořil na Štefance do-
slova zelený ráj. Přijďte se touto láskou nakazit, jste srdečně zvá-
ni. Pan Černý má připraveny i krátké filmy, které sám točil, takže 
může zasvěceně vyprávět. A pokud budete mít po promítání ještě 
chuť si popovídat, přesuneme se do další místnosti v KND, řekně-
me na takový čaj po páté, při němž si vyrobíme něco jarního pro 
potěšení.
 Srdečně zveme nejen všechny seniory, ale i další zájemce, pro-
tože když si lidé chtějí rozumět, není věk zas až tak podstatný.
 Za místní organizaci STP dm

d ě t s k ý  k a r N e va l  v  s O k O l e

Karnevalové veselí se nevyhnulo ani oddílu TJ Sokol Opočno 
– Rodinné centrum Sluníčko. V úterý 23. února se v tělocvičně 
Sokolského domu sešlo bezmála 25 dětí v doprovodu maminek, 
tatínků a babiček, aby si všichni společně zazpívali, zatančili a vy-
dováděli se. Přípravě kostýmů se rodiče věnovali svědomitě, byla 
to radost pohledět. Na dětských odrážedlech se proháněli nejedna 
kočička, pejsek, pirát, pan doktor, dinosaurus, víla, indián, čme-
lák a spousta jiných krásných masek. Součástí programu, který 

byl koncipovaný pro batolata a předškolní děti, byla též malá 
dětská tombola, dětmi oblíbené „muzicírování“ na bubínky, tam-
buríny a hrkadla a obtiskávání nabarvených dětských ručiček na 
památeční papírovou „ruku“. Zajištěno bylo i zdravé občerstvení 
ve formě ovoce různého druhu, na které se děti s chutí vrhly. Do-
poledne uteklo jako voda a podle veselých dětských obličejů bych 
řekla, že se akce vydařila. Velké díky patří všem, kteří přišli, a sa-
mozřejmě TJ Sokol Opočno za poskytnuté zázemí a podporu. 
 Za Rodinné centrum Sluníčko Martina Pokorná

d ě t i  P r O  d ě t i

Pohádka O Popelákovi upravená tak, aby ji na jevišti mohlo hrát 
osm světlušek a dvě vlčata, to bylo vystoupení, které dne 19. břez-
na zahájilo letošní charitativní akci Děti pro děti. Podtitul Pojďme 
si hrát se nesl celým odpolednem. Benjamínci, tedy naši nejmenší 
předškoláci a prvňáci, nás o tom přesvědčili v následujícím vystou-
pení – pásmu dětských her Zlatá brána.

 A pak už následoval maratón tanečků, jejichž choreografii si při-
pravily světlušky i skautky. O tom, že mají boky jako skříň, se nás 
snažily přesvědčit světlušky z družiny Opiček. Nevěřili jsme jim to, 
ale tancovaly pěkně. Stejně jako na písničku Kdy vzlétnu já. A své 
taneční vystoupení o tom, co se nám může odehrát v hlavě, když 
zrovna spíme, přidaly i skautky Štěňata.
 Tanec se střídal se zpíváním. V podání světlušek jsme slyšeli 
písničky z oblíbených pohádek – Buchet je spousta, Za šípkovým 
keřem, A pohádky je konec. Přidali se i benjamínci; písničky Ve-
černíček i Princezna ze mlejna měly úspěch stejně jako Živá voda 
v podání Dominiky Šedivé. Hráli si i naši téměř dospělí chlapci – 
roveři. Krátká scénka o tom, jak při souboji rozhoduje pohotovost 
soupeře, rozesmála snad každého. O tradiční tečku se postarali 
Veselí Lumíci – světlušky a vlčata roztleskali celý sál, když tančili 
v rytmu disco.
 Na závěr se na jednom jevišti objevili všichni vystupující a při od-
chodu odevzdali paní doktorce dárky pro nemocné děti, které jim 
na schůzkách vyrobili; tentokrát to byly společenské hry.
 Celé vystoupení mohly v pondělí 21. 3. zhlédnout i děti z mateř-
ské školy a prvního stupně základní školy.
 Dovolte mi ještě poděkovat všem dětem a jejich vedoucím, kte-
ří letošní vystoupení připravovali, panu Fáberovi a paní Barvířové 
z Kodymova národního domu, kteří nám pomáhali s technickou 
stránkou vystoupení, městu Opočnu, které nad celou akcí převzalo 
záštitu. A také všem divákům, díky nimž se podařilo pro Dětskou 
kliniku – hematoonkologické oddělení Fakultní nemocnice v Hrad-
ci Králové vybrat krásných skoro 9.000 Kč.  Marie Vojtíšková

Tuto a další fotografie si můžete prohlédnout na webu 
fotogalerie.opocno.cz foto: archiv TyfloCentra Hradec Králové

„Dětem jsem se zalíbil, už jsou z nás kamarádi,“ vzkazuje oranžový 
králík.  Foto dm, více fotek na www.zusopocno.cz

 
 foto: Radka Gottwaldová

  foto: archiv pořadatelů

Lidové písně v podání Josefa Součka měly jasný řád: první sloka po-
slech (na snímku), další sloky jsme si s ním zazpívali. (Na fotce jsou 
vidět i zmíněné hyacinty.)  foto: Iva Vulasová
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p ř i š l o  d o  r e d a k c e  —

c O  b u d e  s  Č P.  2 ?

Nechci čtenáře unavovat dlouhým textem, navíc k tématu, o kte-
rém už toho bylo napsáno tolik. Pokusím se tedy být stručná. Ve-
dení města a zastupitelstvo mají povinnost jednat v obecném zá-
jmu a rekonstrukce budovy bývalého soudu (čp. 2) jím bezesporu 
je. O tom, že si všichni zastupitelé její opravu přejí, opakovaně na 
zasedání zastupitelstva 14. 3. 2016  přítomné občany ujistil pan 
místostarosta. Přesto bylo rozhodnutí o jejím osudu znovu od-
loženo. Uvedu jen dílčí aspekty, proč by město mělo dál usilovat 
o získání dotace z evropských fondů: 
 1. Na základě rozhodnutí zastupitelstva (únor 2014) odbornou 
veřejností uznávaný profesor Lábus vypracoval pro budovu stu-
dii, která stála skoro milion korun.
 2. Stávající vedení města si vloni vyžádalo odbornou radu, jak 
s prázdnými objekty ve městě  naložit. Jím zadaná analýza zájmu 
investorů za 600.000 Kč záměry bývalého vedení města a Lábuso-
vu studii na využití čp. 2 podpořila.
 3. Tehdejší i všichni současní zastupitelé se k využití celého 
komplexu mohli vyjádřit.
 4. Odpůrci navrhovaného využití budovy za téměř dva roky ne-
předložili ani jeden vlastní alternativní návrh.
 5. Budova je ve stávajícím stavu neprodejná a jen její údržba by 
v budoucnu zatížila rozpočet nemalými částkami. 
 6. S vysokou pravděpodobností je nyní velká, dost možná i po-
slední šance, jak získat na nákladnou opravu národní kulturní 
památky evropské peníze. Opočno z rozpočtu města nikdy na její 
opravu mít nebude.
 7. Největší obavy jsou zřejmě z ekonomické náročnosti provo-
zu v opraveném objektu. I eventuální zakonzervování opravené 
budovy nebo její části je rozhodně odpovědnější než další nečinné 
přihlížení jejímu chátrání.  
 8. V nejhorším, po případném neúspěšném pětiletém provozo-
vání, existuje možnost prodeje, ze kterého by bylo možné uhradit 
případné ztráty.   
 9. Ministryně Šlechtová vyzvala obce k aktivitám, které pove-
dou ke zvýšení návštěvnosti památek. Její ministerstvo bude pro-
jekty, jako je ten připravený z roku 2014, podporovat. 
 10. Vzhledem k mezinárodní situaci lze očekávat rostoucí zá-
jem o domácí turistiku. Město musí udělat vše pro to, aby se zvýšil 
počet návštěvníků Opočna a prodloužila se doba, kterou v Opoč-
ně stráví. V souvislosti s budoucím obchvatem je to nezbytné pro 
podporu místních podnikatelů.
 Pokud se vedení města kvůli nerozhodnosti nepodaří získat 
dotaci na opravu čp. 2 v řádu desítek milionů korun, navrhuji pro-
hlásit čp. 2 za Muzeum prokrastinace. Nemusí to stát ani korunu 
a bude jediné v republice…  Marie Vejvodová

s b ě r N a   e l e k t r O O d Pa d u

Je jaro a pro občany je opět pořádán sběr nebezpečného od-
padu a vyřazených elektrospotřebičů. A já se opět ptám sama 
sebe, zda „má smysl do toho rýpat“. Nakonec, proč bychom se  
neozvali….
 Málokdo z vás postřehl, že v Čánce funguje již čtvrtým rokem(!) 
sběrna elektroodpadu. Již dvakrát jsem psala informační článek 
do Opočenských novin, ale chápu, že ne všechny informace z no-
vin si člověk v hlavě uchová, to nezvládnu ani já. Navíc informace, 
které v danou chvíli nepotřebujeme.  

 V listopadu 2014 jsme byli osloveni firmou Elektrowin, která 
z naší sběrny odváží elektrospotřebiče k likvidaci, zda bychom 
byli ochotni podepsat s nimi smlouvu za celé Opočno, protože 
dle zákona 185/2001 Sb. § 37 má město nad 2.000 obyvatel po-
vinnost zřídit sběrné místo elektroodpadu. Z městského úřadu je 
prý nasměrovali na nás, jakožto SDH, které sběr provozuje. Tak-
že smlouvu jsme podepsali v listopadu 2014 a dne 31. 8. 2015 se 
k nám nahlásila dokonce i kontrola. Město bylo vyzváno k účasti, 
avšak žádný zástupce města se nakonec kontroly neúčastnil. Ne-
bylo to potřeba, to uznávám i já.
 Je mi však záhadou, proč tedy nejsme skutečně a reálně bráni 
jako sběrna elektroodpadu pro Opočno a okolí, proč město platí 
firmu Marius Pedersen, aby jim svážela dvakrát či třikrát za rok 
elektrospotřebiče? Určitě je to zpoplatněno a přitom do sběrny 
v Čánce můžete odložit spotřebiče zdarma a kdykoliv. Dokonce 
jsme nabízeli, že je od vás odvezeme vlastní dopravou, po telefo-
nické dohodě pochopitelně.  Ale ani jednou za ty čtyři roky se nám 
nestalo, aby se jakákoliv instituce zřízená městem ozvala, že po-
třebují uskladnit rozbitou lednici, mikrovlnku, počítač atd… Zdá 
se, že mají super výkonné spotřebiče, které se nikdy nerozbijí, to 
jim závidím.
 Zkoušela jsem na stránky Opočna zadat hesla jako sběrna 
elektroodpadu, elektrospotřebiče a odpady, ale věřte nebo ne, ani 
jedno z hesel mi nenašlo, že lze tento druh odpadu předat k likvi-
daci do sběrny v Čánce. Pouze když najedete na odkaz organizace 
SDH Čánka, tak tam neleznete kontakt na mne – Sběr elektro-
odpadu.  Co mne hodně mrzelo, byla zpráva v Opočenských no-
vinách 7/2015, kde se pan Koudelka rozepisoval o sběru odpadů 
a ročních výsledcích, mj.  i elektrospotřebičů, a vůbec nezmínil, 
že Opočno má registrovanou sběrnu. 
 Takže znovu připomínám a inzeruji: potřebujete-li se zbavit 
nepotřebné pračky, ledničky, sporáku atd., můžete zkontaktovat 
SDH Čánka ohledně odvozu nebo kdykoliv odložit spotřebič před 
hasičskou zbrojnici v Čánce. Kateřina Vošlajerová, SDH Čánka

Na sběr elektroodpadu jsme se zeptali Bc. Jaroslava Koudelky, ve-
doucího oddělení sociálních věcí a životního prostředí Městského 
úřadu Opočno: „Sběr elektroodpadu má město řešeno mobilním 
svozem 2x ročně v rámci svozu nebezpečného odpadu (větší elek-
trospotřebiče). V mezidobí mají občané Opočna stále možnost od-
kládat  elektrospotřebiče bezplatně na skládce v Křovicích (dohoda 
s Marius Pedersen). U zimního stadionu a Jordánku jsou umístěny  
stacionární (červené) kontejnery na drobný elektroodpad, které jsou 
sváženy firmou Asekol zdarma. Využití dalších možností ukládání 
elektroodpadu se město nebrání,“ uvedl pro Opočenské noviny 
Koudelka. (red)

s p o r t  —

j a k  j e  t O  d á v N O  i i …

Z titulní strany posledního čísla Opočenských novin se na čtená-
ře dívají mladí sportovci, hokejisté Spartaku Tesla Opočno, kteří 
tehdy měli důvod tvářit se spokojeně. Vyhráli, jak je připomenuto 
v následujícím článku na str. 11, svoji skupinu divize C, ve které 
byli zastoupeni vítězové přeborů východočeského, západočeské-
ho a severočeského kraje. Šlo určitě o historicky největší úspěch 
opočenského hokeje, který položil základy k dalšímu, poměrně 
úspěšnému pokračování provozování jednoho z nejoblíbenější-
ho sportu v Československu a  později v České republice v našem 
městě. V příštím roce oslaví opočenský hokej 70 let svého trvání. 
Při prohlížení starých fotografií jsem si připomněl, kolik mladých 
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chlapců, ale i dívek, tento překrásný sport v Opočně provozovalo. 
Svůj podíl na tom mají i ti hráči z fotografie.  Několik z nich se sta-
lo trenéry těch nejmenších (Brich, Boukal, Krejča, Vondřejc), dal-
ší se podíleli jako pracovníci zimních stadionů na jejich provozu, 
jiní hráli až do poměrně vyššího věku za nejrůznější odborářské 
a firemní mužstva. Jaroslav Brich pokračoval v trenérské práci 
i po své emigraci do Švýcarska a měl podíl na tom, že jeho starší 
syn Martin reprezentoval svoji novou zemi na MS ve Stockholmu 
v roce 1995 a jeho vnučka Yael získala bronzovou medaili v hokeji 
dívek na letošní zimní olympiádě v Lillehameru. A teď se, po čty-
řiceti letech, sešli, aby si spolu s diváky připomněli výše zmíněné 
výročí. Přijeli téměř všichni. Chyběl tehdejší kapitán, František 
Bulíček, který je hospitalizován, a pochopitelně ti, kteří prohráli 
svůj zápas nejtěžší a za kterými nám účastníkům bylo smutno. Na 
hokejovém nebi se prohánějí Pavel Žďárek, František Fišer, Miro-
slav Fabián, Karel Kupka, Jiří Grim a Ladislav Michálek. Všichni 
byli výborní hráči a hlavně kamarádi.

 V neděli 28. února v 15 hodin se před barážovým utkáním opo-
čenských Baronů s Novým Městem začali scházet pozvaní hráči. 
Čas zapracoval na barvě i množství vlasů, postavy některých se, 
mírně řečeno, poněkud zakulatily, chůze nebyla tak ladná, ale 
z očí se neztratila jiskra a očekávání, kdo se objeví, jak vypadá, co 
na sebe prozradí a o čem se bude povídat. Shromáždili se u skří-
něk, kde byly vystaveny dobové fotografie, a začali si připomínat 
okamžiky z jednotlivých utkání. Vzpomínali, kdo a kolik dal bra-
nek, jak prožili těch uplynulých 40 let, co nového se stalo v jejich 
životě, došlo i na rodiny a přátele. Po přivítání a přípitku s výbo-
rem hokejového klubu nás předseda Ing. Tomáš Pavlík zavedl do 
bývalé kabiny, kde dnes mají svůj útulek hráči Semechnic. Všichni 
si našli to své místečko, na kterém strávili mnoho hodin při tré-
nincích a domácích zápasech. Tam se určovala taktika, tam se 
chválilo i nadávalo. Občas bylo třeba zvýšit hlas a vytrhnout hráče 
z letargie, nahecovat je a nabudit. Mistr v tom byl pochopitelně ka-
pitán Franta Bulíček, který měl přirozený respekt. Nejvíc ale zabí-
ralo oblíbené rčení  Franty Fišera, který vstal a pronesl: „Hrajme, 
volové, ať nemusí naše děti na Vánoce jíst fondán.“ Není dnes už 
žádným tajemstvím, že jsme tenkrát pobírali tzv. kalorné a pré-
mie za zápas. Nešlo o žádné závratné sumy, ale na pivko a dobrou 
svačinku to dalo. Poté si hráči prohlédli kabiny a strojovnu.
 Před úvodním vhazováním se na oranžovém koberci postupně 
shromáždili hráči a byli přivítáni potleskem přítomných diváků. 
Z rukou Ing. Pavlíka a starostky města Šárky Škrabalové obdrželi 
pamětní skleněné medaile a malý dárek. Všichni obdarovaní oce-

nili skutečnost, že na ně současný výbor HC ani starší diváci neza-
pomněli a že i ti, kteří je na ledě na vlastní oči neviděli, jim popřáli 
do dalších let zdraví. Hráči poděkovali funkcionářům i divákům 
a nezapomněli ani na „své“ další členy týmu – řidiče Jaroslava 
Čudu a brusiče Jirku Hvězdu, kteří vždy patřili do kolektivu. Bez 
nich by to nejelo na ledě, ani po silnici. 
 Po první třetině odešli hráči do restaurace U Slunce, kde po-
kračovala společnou večeří, na kterou přijala pozvání paní sta-
rostka, tato společenská akce. Hráči vyzpovídali paní starostku 
ohledně dostavby zimního stadionu a dostalo se jim ujištění, že 
HC má podporu města na dokončení a úplném zakrytí haly. Je to 
běh na delší trať, protože se zakrytím zbývající části haly je třeba 
řešit i vzduchotechniku a pořízení nové rolby. Paní starostku pak 
pobavilo vzpomínání na „veselé historky ne z natáčení, ale ze zá-
jezdů“, z utkání, došlo pochopitelně na všelijaké legrácky, které se 
všem sportovcům přihodí zvláště při delších zájezdech. Došlo i na 
zranění a jejich řešení. Při jednom utkání na domácím hřišti při 
pádu do střely trefil vystřelený puk do nosu obránce Bricha. Ten 
nelenil, sundal brusle, nazul boty a ve výstroji zamířil do nedaleké 
opočenské nemocnice. Aby se nezdržoval obíháním předem, pře-
skočil branku na rohu plotu, vyběhl na chirurgii a tam ho MUDr. 
Šilhan ošetřil, nacpal do obou nosních dírek tampony, nos trochu 
porovnal a Jarda za pár minut skákal na led. Jiná historka byla 
z utkání v Chotěboři. Frantovi Bulíčkovi při souboji u mantinelu 
„vypadlo“ rameno. Při cestě domů jsme zajeli do nemocnice v Ha-
vlíčkově Brodě, kde mu rameno vrátili na své místo. Protože toto 
zranění se rádo vrací, věděl Franta, jak se v případě opakování má 
zachovat. Příště se ramenem opřel o mantinel a vyhozené rameno 
si vrátil sám. Nepříjemné bylo vyřídit rodičům nebo manželce, že 
jejich blízký musel zůstat někde v nemocnici, protože jeho zranění 
potřebovalo delší pobyt v zařízení. I to se stávalo, ale všechno se 
v dobré obrátilo. A tak se vzpomínalo a vyprávělo, čas příjemně 
utíkal, bylo nám spolu dobře. To bych přál všem, ať sportovcům 
nebo jiných členům nejrůznějších spolků. Setkávejte se, vzpomí-
nejte na všechno, hlavně dobré, mějte k sobě úctu.
 Na závěr bych chtěl jménem všech hráčů poděkovat výboru HC 
Baroni Opočno za vřelé přijetí a upořádání vzpomínkové akce, 
paní Šárce Škrabalové za trpělivost, se kterou vydržela poslou-
chat historky „hokejových dědků“ a hlavně za přízeň a přístup 
ke sportu v našem městě. Věřím, že se při oslavách sedmdesátin 
opočenského hokeje v příštím roce znovu sejdeme. Mám ujištění 
od všech bývalých hráčů, že už teď se těší. Josef Krejča

Uzávěrka příštího čísla 18. 4. 2016 v 15 hodin — Vyjde 28. 4. 2016

První řada zleva: Krejča, Novotný, Černý, Jindra, Mach, Tojnar, 
Brich. Druhá řada zleva: Jurik, Kejzlar, Boukal, Rejman, Vondřejc, 
Hamáček. Třetí řada zleva: Šnajdr, Šanovec, Rubek, Dyntar, Hrůza.

pozvánka
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inzerce
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Vážení občané,    
přiblížil se další termín pravidelného čtvrtletního odečtu (k 31. 3. 2015), dovolujeme si vás znovu 
požádat o spolupráci a nahlášení stavu vašich vodoměrů (nejpozději do 5. 4. 2015)  
Děkujeme, TSMO 
 

Odečítací lístek 
Technické služby města Opočna, s.r.o. 

Jméno: 
 

 

Adresa: 
 
 

 

Tel: 
 

 

E_mail: 
 

 

 

  Žádám o stanovení spotřeby výpočtem 
 

Datum a podpis: ………………………….…………………………… 

 

..m3

.x  0,001 
.x  0,01

.x  0,1 

V Ý Z V A   
k třídění a sběru využitelných druhů odpadů 

 
Město Opočno vyzývá občany města k maximálnímu třídění využitelných druhů odpadů  a jejich 
ukládání do kontejnerů umístěných na stanovištích v katastru města Opočna a Čánky. Zpětný odběr                    
a využití odpadů z obalů je  realizován v rámci Systému sdruženého plnění EKO-KOM. Příjem za 
zajištění třídění odpadů a jejich následnou recyklaci snižuje náklady města na odpadové hospodářství 
a má přímý vliv na výši místního poplatku v daném roce.  
 

Stanoviště sběrných nádob na využitelné odpady  
 

Číslo 
stanoviště Stanoviště sběrných nádob Druh sbíraného využitelného odpadu  

1. Trčkovo náměstí 
(ve spodní části náměstí) 

PL+S +PA+BIO 

2. Pohořská ulice 
(u zimního stadionu) 

PL+S +PA+T+EL+O+K+BIO 

3. Švamberk 
(za křižovatkou) 

PL+S +PA+BIO 

4. Dobrušská ulice 
(u BD č.p. 622-3) 

PL+S +PA+BIO 

5. Dobrušská ulice 
(parkoviště před BD č.p. 574) 

PL+S +PA+O+BIO 

6. Severní ulice 
(u trafostanice) 

PL+S +PA+BIO 

7. Nádražní ulice 
(u prodejny VLASTA) 

PL+S +PA 

8. Palackého ul. 
(za garážemi u Jordánku) 

PL+S +PA T+EL+O+BIO 

9. Tyršova ulice  
(u výlepové  plochy) 

PL+S +PA+O+BIO 

10. Podzámčí 
(u BD č.p. 680) 

PL+S +PA 

11. Štefanka 
(za prodejnou papírnictví) 

PL+S +PA 

12. Podzámčí 
(lokalita Ořechová) 

PL+S +PA+BIO 

13. 
Jiráskova ul. (v areálu Střední  
a Základní školy v Opočně) 

PL+S +PA+BIO 

14. Kupkovo nám.  
(podatelna MěÚ) 

BT 

15. Čánka 
(u prodejny potravin) 

PL+S +PA+O+BIO 

16. Dobříkovec 
(u výletové plochy) 

PL+S +PA+BIO 

 
 
Sběrné nádoby na plasty a nápojové kartony (PL), sklo (S), papír (PA), textil (T), drobný elektroodpad (EL),  
oleje (O), kovy (K), bioodpad (BIO),  baterie (BT) 
 
 

Opočenské noviny – periodický tisk územního samosprávného celku. Vydává město Opočno. Zdarma. E-mail: opocenskenoviny@mu.opocno.cz. Šéfredaktor: Dalibor Štěpán ml., 

telefon: 777 634 447. Redakce: Tereza Hoderová, Dana Marková, Pavel Anděl. Grafická osnova: atelier duplex s. r. o. Grafická úprava: Tiskové centrum města Opočna. 
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ř á d k o v á  i n z e r c e  —

Nabídka

– Nabízím levně jádra vlašských oře-
chů, kvalitní za 179 Kč/kg. Telefon 775 
410 129.
– Vlastníte nemovitost ve velmi špat-
ném až zchátralém stavu nebo dlouho ne-
obývanou nemovitost před vyklizením?  
Nabídněte. Platím hotově do 500.000 Kč. 
Tel.: 724 806 101
– Základní škola Opočno přijme ku-
chaře/kuchařku. Informace u vedoucí 
školní jídelny: tel. 494 667 210, e-mail: 
eva.faltova@zsopocno.cz.

Poptávka

– Sháním nebytový prostor (garáž, 
stodola) za účelem uskladnění vleku, 
v Opočně nebo okolí. V případě zájmu 
prosím volejte na tel. číslo 604 986 041. 
Děkuji.

Příjem inzerce v Informačním centru Opočno. 
Tel. 494 668 111, E-mailem: tic@opocno.cz.

 Předprodej vstupenek v IC Opočno a dále v: 
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